
LEVÉLTŐL -PEKINGIG
Községünk díszpolgára Sastin Marianna

 1983.  július  10-én  született,  szüleivel 
1987  óta  éltek  Levélen,  2006-tól  már 
Budapesten  él.  Tanulmányait  a  levéli 
általános  iskolában,  majd  a  győri 
Bercsényi  Gimnáziumban  végezte, 
jelenleg  a  Budapesti  Corvinus  Egyetem 
hallgatója. 
 A  versenysporttal  a  levéli  sportcsarnok 
felépítése  után  indított  helyi  dzsúdó 
oktatáson ismerkedett meg, majd 10 éven 
keresztül  a  mosonmagyaróvári  Delta  SE 
színeiben  versenyszerűen  űzte.  Több 
korosztályos  sikert  ért  el,  legjobb 
eredménye az ifjúsági világkupa győzelem volt, majd több magyar bajnoki címet is begyűjtött.
 A női birkózással 1999-ben ismerkedett meg, egy ideig mindkét sportágat űzte, 2003-tól már 
csak  a  birkózásnak  él.  Kettős  igazolással  a  mosonmagyaróvári  Delta  SE és  a  Csepel  BC 
színeiben versenyez, súlycsoportjában már négyszeres magyar bajnok. 
 Nemzetközi versenyeken is eredményes, már 2000-ben Pozsonyban kadett EB 2. helyezés, 
2003-ban New Yorkban felnőtt VB 4. helyezés, 2005-ben Budapesten felnőtt VB 2. helyezés, 
2006-ban Moszkvában EB 3. helyezés, Kínában VB 5. helyezés, 2007-ben Szófiában EB 2. 
helyezés, 2008-ban Tamperében EB 3. helyezés.
 Nagy álma valósult meg, amikor 2008-ban a svédországi Haparandában olimpiai kvalifikációs 
versenyen 2. helyezést ért el és ezzel kivívta magának a jogot a pekingi olimpiai szerepléshez.
 Pekingben  a  női  birkózók  63  kilogrammos küzdelmeiben Sastin  Marianna  az  első körben 
vereséget szenvedett a háromszoros világbajnoki ezüstérmes kanadai Martine Dugrenier-től, 
így az aranyérem megszerzésének lehetőségétől elesett. Ekkor még bízhatott a vigaszágban, 
de mivel legyőzője nem jutott a döntőbe Marianna a bronzéremért sem szállhatott harcba.

Elfogult vagyok …
 Augusztus 17-én hajnalban sokan ültünk a Borozóban a kivetítő előtt és még többen voltak,  
akik otthon izgultak. Vártuk a MI LÁNYUNK versenyét. Megmondom őszintén könnybe lábadt a  
szemem mikor megláttam a páston ...

 Már  gyerekként  sem egy  sarokban  ülő  típus  volt.  A  kultúrban  az  első  néptánccsoportot  
erősítette és persze színjátszózott  is.  Emlékszem a karácsonyi,  a színjátszó fesztiválos és  
tanév  végi  műsorokra,  még  ma  is  megbizsergek  tőlük.  (Úgye,  Heli  néni?!)  Aztán  nyakig  
belevetette  magát  a  Gyök-be  (gyermekönkormányzat).  És  azt  sem  csinálta  félvállról.  A  
legaktívabb csapat tagjaként szervezte a fiatalok életét. Csak hát „sajnos” közben elindult a  
dzsúdó  is  és  szépen  lassan  ez  töltötte  ki  minden  szabadidejét.  Jöttek  az  eredmények  és  
gyűltek az elismerő oklevelek a Sportcsarnok előterében. Persze nem volt egyedül, akkoriban  
sok levéli gyerek, fiatal választotta ezt a sportot és sokan jó eredményeket értek el. De ő bírta  
legtovább. 

 Talán a kitartása volt több, talán a tehetsége, talán a szerencséje … , ki tudja? 

 Győrből már ritkábban tudott hazajönni, aztán mikor már a Csepel-ben is versenyzett szinte  
alig-alig. De a jó hírek jöttek. 

 Kicsit meglepődtünk, mikor a birkózásra váltott, hiszen még most sem nagyon ismert sportág a  
női változata. Úgy látszik ezt is jól tette, hiszen VB., EB. helyezések kísérik ezen az úton. És  
most elért az eddigi csúcsra! Mert, hogy ez csúcs az biztos. 

 Voltak  akik  fanyalogtak  a  díszpolgári  cím  
kapcsán: nem levéli, nincs is itthon, stb. Hát  
én  tudom,  mert  sokszor  mesélte,  milyen  
örömmel jön haza és milyen jól érzi magát,  
mikor egy kicsit itthon lehet. 

 Amikor a VB. második helyet megszerezte  
sokszor cikkezett róla a megyei lap, és nem 
említette  hogy  ő  levéli  csak  
Mosonmagyaróvárt  emlegette.  Emlékszem 
hányszor  morgolódott  az  újságírókra,  hogy  
hiába kéri őket nem írják be, hogy ő levéli.  
Aztán  egy  idő  után  már  beírták:  Sastin  
Marianna levéli származású bírkózó. 

 Igen levéli ez a lány, higgyék el igazi levéli.  
És legyünk rá büszkék, kedves levéliek, mert  
ő büszke arra, hogy ebben a kis faluban van  
az  otthona.  Ha  találkoznak  vele  nyugodtan  
gratuláljanak neki, örülni fog. 

Örüljünk  mi  is  a  szép  teljesítményének  és  
szorítsunk,  hátha  4  év  múlva  újra  
drukkolhatunk neki Londonban. Persze addig  
még nyugodtan megnyerhet egy-két (10-20)  
nagy versenyt, nem bánjuk! Hajrá Marianna! 

Radák Tamás

Birkózók a pekingi Olimpiai Faluban
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KÉPVISELŐ-TESTÜLETI ÜLÉSEKRŐL
 Az  Önkormányzat  a  Hír-Levél  legutóbbi 
megjelenése óta több alkalommal ülésezett.
A  2008.  június  30-án  tartott  nyilvános 
képviselő-testületi  ülésen  hozott  legfontosabb 
döntésekről rövidített formában, az alábbiakban 
adunk számot:
58/2008.(VI. 30.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  Mosonmagyaróvári 
Többcélú Kistérségi Társulás munkájáról  szóló 
beszámolót jóváhagyja. 
59/2008. (VI. 30.) határozat
 A Képviselő-testület pályázatot nyújt be a GMK 
által  a  „2008.  évi  kerékpárutak 
infrastruktúrájának  fejlesztési  támogatása, 
közlekedésbiztonsági  kerékpárutak  építésének 
támogatására”  meghirdetett  kétfordulós 
pályázati  kiírásra.  A  pályázat  elkészítésével 
Nagy  Gabriella  hivatalos  közbeszerzési 
tanácsadót (Mosonmagyaróvár,  Bástya  u.  14.) 
bízza meg, az árajánlatban szereplő 400.000.-
Ft+Áfa azaz Négyszáznyolcvanezer forint árért, 
melyet  a  2008.  évi  költségvetés  tartaléka 
terhére biztosít. 
5/2008.  (VII.  03.)  rendelet az  élelmezést 
biztosító  intézmény  étkezési  térítési  díjainak 
meghatározására
60/2008. (VI. 30.) határozat
 A  Képviselő-testület  az  Új  Magyarország 
Vidékfejlesztési Program keretében az Integrált 
Közösségi  és  Szolgáltatási  Terek  (IKSZT) 
kialakításáról  elnevezésű  pályázaton  részt 
kíván  venni,  ezért  elkészíti,  majd  benyújtja  a 
kultúrház  felújítására,  átalakítására  és 
bővítésére  vonatkozó  működtetési  és 
fenntartási tervet.
61/2008. (VI. 30.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  Települési 
Önkormányzatok  Országos  Szövetsége 
tagjaként a 2008. évi tagdíj figyelembevételével 
a 2009. és 2010-re esedékes rendes tagdíjat, a 
két  évre  összesen,  72.120.-Ft,  azaz 
Hetvenkettőezer-százhúsz  forint  összeget  a 
TÖOSZ  EGT  és  Norvég  Finanszírozási 
Mechanizmusok  pályázati  kiírása  4.  kiemelt 
terület, „A helyi és regionális, valamint központi 
hatóságok/önkormányzatok  kompetenciájának 
és  adminisztratív  kapacitásának  növelése, 
beleértve  információ-technológiai  eszközök 
használatát” című célterületére, „Önkormányzati 
kapacitás-építési program norvég tapasztalatok 
alapján  2009-2010”  című  projekt 
költségvetésének  önrészéhez  biztosítja.  A 
fizetés  ütemezése  a  tagdíj-fizetéssel  azonos 
módon történik. 
62/2008. (VI. 30.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  Levéli  Német 
Nemzetiségi  Általános  Iskola  Kollektív 
Szerződésének  módosítását  -  munkaruha 

juttatás  szabályozását  -  az  előterjesztés 
szerint hagyja jóvá. 
63/2008. (VI. 30.) határozat
 A Képviselő-testület a Levéli Sportegyesület 
fűnyíró traktor beszerzéséhez 100.000.-Ft-ot, 
azaz  Egyszázezer  forintot  biztosít  a 
költségvetés általános tartaléka terhére. 
6/2008. (VII. 03.) rendelet az önkormányzat 
Képviselő-testülete  és  szervei  Szervezeti 
és Működési  Szabályzatáról  szóló 3/2007. 
(IV. 01.) rendeletének módosításáról. 

*****
 A  2008.  július  21-én  tartott  nyilvános 
képviselő-testületi ülésen hozott legfontosabb 
döntésekről  rövidített  formában,  az 
alábbiakban adunk számot:
64/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  2008.  II.  félévi 
munkatervét  az  előterjesztés  szerint  hagyja 
jóvá. 
65/2008. (VII. 21.) határozat
 A Képviselő-testület a Május 1. ligetben és az 
Újhelyi  Imre  tér  2.  szám  alatti  kisiskolában 
lévő  játszótéri  eszközök,  játékok 
szabványossági  felülvizsgálatának 
elvégzésével a Tisza Park Kft-t (5435, Martfű, 
Lenin út 1.) bízza meg. 
66/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a 
polgármestert  a  GKM  által  a  „2007.  évi 
közlekedésbiztonsági  kerékpárutak 
építésének  támogatására”  kiírt  pályázatra 
benyújtandó „Levél község külterületén az 1. 
sz.  főutat  tehermentesítő  és 
közlekedésbiztonságot  fokozó  kerékpárút 
építése” tárgyú pályázat aláírására. 
A projekt bruttó költsége: 128.840.078.-Ft.
Saját forrás: 10%, azaz 12.884.078.-Ft.
Igényelt  támogatás  mértéke:  90%,  azaz 
115.956.000.-Ft.
Levél  község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  kötelezettséget  vállal,  a  2009.  évi 
költségvetése  terhére  a  10%  arányú  saját 
forrás biztosítására. Vállalja továbbá, hogy a 
támogatással  megvalósuló  kerékpárutat 
kezelésébe  átveszi  és  üzemeltetéséről, 
fenntartásáról gondoskodik. 
Levél község Önkormányzata vállalja, hogy a 
külterületi kerékpárút forgalomba helyezéséig 
saját  költségére  forgalomtechnikai  táblák 
alkalmazásával biztosítja Levél belterületén a 
kis forgalmú lakó utak irányába a kerékpáros 
forgalmi kapcsolatot.
67/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  folyamatban  lévő 
rendezési  terv  módosítása  során  Leszkó 
Mónika  kérelmére  hozzájárul,  hogy a  Diófa 
utca 2. sz. ingatlanán a rendezési terv szerint 
áthaladó  út  a  rendezési  tervből  kivételre 

kerüljön és az út más nyomvonalon kerüljön 
a tervben megtervezésre. 
68/2008. (VII. 21.) határozat
 A Képviselő-testület egyetért és hozzájárul, 
hogy  a  Mosonmagyaróvári  Többcélú 
Kistérségi  Társulás  Tanácsa  a  szociális 
infrastruktúra  és  szolgáltatások  fejlesztése 
című  Nyugat-dunántúli  Operatív  program 
keretén  belül  az  5.1.1  pályázathoz  a 
szükséges önrészt biztosítja. 
A  Mosonmagyaróvári  Többcélú  Kistérségi 
Társulás Tanácsa az önrészt a szolgáltatást 
igénybevevő  települések  által  azok 
lakosságszáma  arányában  befizetendő 
hozzájárulásból biztosítja. 
69/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  Mosonmagyaróvári 
Többcélú  Kistérségi  Társulás 
megállapodásának módosítását az alábbiak 
szerint hagyja jóvá:
A  Társulási  Megállapodás  14.  pontját 
módosítja, elhagyja annak utolsó bekezdését 
és kiegészíti a következő rendelkezéssel:
„A  Társulás  tagjai  által  vállalt  pénzügyi 
hozzájárulás nem teljesítése esetén azonnali 
beszedési  megbízás  nyújtható  be.  Az 
azonnali  beszedési  megbízás  alkalmazása 
előtt  legalább  kétszer  15  napos  fizetési 
határidőt  tartalmazó  felszólítást  kell  a  nem 
fizető tag felé megküldeni.”
70/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  jóváhagyja,  hogy  a 
Mosonmagyaróvári  Többcélú  Kistérségi 
Társulás  társulási  megállapodását 
módosítsa,  a  megállapodás  7.d.  pontjában 
szerepeltesse  a  gyermekek  napközbeni 
ellátását,  szolgáltatóként  a 
Mosonmagyaróvári  Egyesített  Bölcsődék 
Intézményét. 
71/2008. (VII. 21.) határozat
 A  Képviselő-testület  a  Levéli 
Horgászegyesület  szociális  helyiségének 
bővítésére  100.000.-Ft-ot,  azaz  Százezer 
forint  támogatást  biztosít  a  költségvetés 
általános tartaléka terhére. 
7/2008.  (VII.  27.)  rendelet  a  közterület 
használat szabályairól.

*****
 A  2008. augusztus 25-én tartott nyilvános 
képviselő-testületi  ülésen  hozott 
legfontosabb  döntésekről  rövidített 
formában, az alábbiakban adunk számot:
31/2008. (IV. 28.) határozat
 A  Képviselő-testület  értékesíti  az 
önkormányzat  tulajdonában lévő 611/25  és 
611/26 hrsz-ú ingatlanokat a terület korábbi 
bérlőjének az Architektúra-Expo Termelő és 
Szolgáltató  Szövetkezetnek  (Ráckeve, 
Peregi  Dunasor  30.).  Az  ingatlanokon 
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felépült  épületekhez  tartozó  területek  árát 
1.000.-Ft/m2-ben, a fennmaradó területek (út és 
közterületek)  árát  pedig  100.-Ft/m2–ben 
állapítja meg.
Az  Architektúra-Expo  Szövetkezet  a 
szerződésben kötelezettséget vállal arra, hogy, 
az  épületek  tulajdonosai  részére  ingatlanjuk 
alatti  földterület  megvásárlásának  lehetőségét 
biztosítja.  Ennek  érdekében  a  területek 
megosztási vázrajzait elkészítteti, megrendeli a 
területek  kimérését,  és  a  területet  az 
önkormányzatnál  alkalmazott  mindenkori 
telekár 50 %-áért és a megosztási és kimérési 
költségek  arányos  részének  megtérítésért 
értékesíti az ingatlan tulajdonosoknak. 
Felkéri  a  vevőt  az  adás-vételi  szerződés 
elkészítésére, melyet aláírás előtt a testület újra 
áttekint. 

******
 A testület az ülésein több más ügyet is tárgyalt, 
de határozatot nem hozott, illetve tájékozatókat 
hallgatott meg.
 A testület  ülései  nyilvánosak, -  kivéve a zárt 
ülést - azokon bárki részt vehet, aki érdeklődik a 
falu-, és a közügyek iránt!

Papp Zoltán polgármester

Szülőföldem szép határa
Szülőföldem szép határa!
Meglátlak e valahára?
Ahol állok, ahol megyek,
Mindenkor csak feléd nézek.

Ha madár jön, tőle kérdem,
Virulsz-e még szülőföldem!
Azt kérdezem a felhőktől,
Azt a suttogó szellőktől.

De azok nem vigasztalnak,
Bús szivemmel árván hagynak;
Árván élek bús szívemmel,
Mint a fű, mely a sziklán kel.

Kisded hajlék, hol születtem,
Hej tőled be távol estem!
Távol estem mint a levél,
Melyet elkap a forgószél.

Kisfaludy Károly

„Levél Községért” 
 Az önkormányzat 2007-ben díjat alapított, hogy 
méltó  módon  elismerje  azon  személyek, 
szervezetek  és  közösségek  munkáját,  akik, 
(amelyek)  tevékenységükkel  hozzájárultak 
Levél  község  fejlődéséhez,  jó  hírének 
növeléséhez,  kiemelkedően  és  maradandóan 
gazdagították a község gazdasági,  társadalmi, 
kulturális, művészeti, sport és egyéb értékeit.

 A 2008. évi díjak ünnepélyes keretek között, 
nagy  nyilvánosság  előtt  az  augusztus  20-i 
falunapon kerültek átadásra. Ismerjük meg a 
kitüntetetteket:

Pető Lászlóné 

 Mosonmagyaróvárról költözött Levélre 1991-
ben.  Hamar  kiderült  róla,  hogy  aktív 
közösségi, közéleti ember.
 Bekapcsolódott a falu kulturális életébe, már 
1992.  óta  tagja a  levéli  Asszonykórusnak,  a 
mai  Népdalkörnek.  Az  1994-ben  alakult 
nyugdíjas klub először titkárának, majd 1995-
ben elnökének választotta. 
 Azóta  a  klub  élete  rendszeres,  a  havi 
foglalkozásokon 30-40 fő köszönti  a név- és 
születésnaposokat,  meglátogatják  a  beteg 
társaikat,  idősek  napján  és  karácsonykor  is 
ünnepséget  szerveznek.  Több  kirándulást  is 
szervezetek, pl. belföldön Levelekre, külföldön 
Burgenlandba és Szlovákiába is. 
 Már  1996-ban  kapcsolatba  kerültek  a 
burgenlandi  Jois  település  nyugdíjasaival, 
akikkel  azóta  is  rendszeres  a  kapcsolatuk. 
2005-ben a csallóközi Ekecs-Apácaszakállas 
nyugdíjasaival  is  eredményes  és  virágzó 
kapcsolatot alakítottak ki. Mindkét nemzetközi 
kapcsolat  nagyban  hozzájárult  a  települési 
partnerkapcsolatok kialakuláshoz is. 
 Új kezdeményezéseket indított, pl. mazsorett 
csoport,  palotás  tánc,  cigányműsor,  törpék 
műsora,  német  nemzetiségi  tánc,  stb. 
amelyeken  a  tagok  nagy  örömmel  vesznek 
részt. Ezeket a falu ünnepein, műsoraiban is 
előadják,  hogy  színesítsék  a  műsort,  de 
nagyon  népszerűek  a  környék 
nyugdíjasklubjainak  rendezvényein  is,  ahová 
örömmel utaznak és lépnek fel. 
Az idén első ízben rendezett körzeti nyugdíjas 
Ki Mit Tud?-on harmadik helyezést értek el, a 
palotással  részt  vettek  Monoron  rendezett 
országos nyugdíjas találkozón is.

 A mosonmagyaróvári körzet nyugdíjas klubjai 
az  idén  márciusban  megalakították  a 
Mosonmagyaróvár  és  Környéke  Nyugdíjas 
Egyesületet, amely elnökének Pető Lászlóné 
Marikát választották meg.

Magyar Imréné

 Bácsán született  és házasságkötés révén, 
1952-ben  került  Levélre,  ahol  családjával 
azóta is él. Két gyermeke és három unokája 
nyújt számára örömteli napokat. 
 Érzelmileg mai napig szülőföldjéhez kötődik, 
ott vannak a gyökerei, gyermekkora emlékei, 
ott  pihennek  szülei  a  bácsai  temetőben. 
„Haza  megyek  Bácsára,  és  sietve  indulok 
onnét haza Levélre.  Hazulról  haza.”  szokta 
mondani.
 Első  perctől  szerette  Levélt,  megismerte 
múltját,  történelmét.  A  községi  tanácson 
dolgozott,  mint  igazgatási  és  pénzügyi 
előadó, egy időben helyettes VB titkár is volt. 
Sokat  tett  a  faluért,  pl.  kisiskola  felújítása, 
parkosított  területek  kialakítása,  társadalmi 
munkák szervezése, stb. 
 A  millenniumi  évhez  kötődően 
kezdeményezte egy harangláb felállítását a 
temetőben.  A  harangláb  és  harang 
közadakozásból  és  önkormányzati 
támogatásból  2000.  augusztus  20-ára 
elkészült,  azóta  ennek  a  lélekharangnak  a 
hangja  kíséri  utolsó  útjára  a  levéli 
elhunytakat.
 Tíz  éven  át  rendszeres  és  eredményes 
résztvevője  volt  a  honismereti 
pályázatoknak.  Levél  község  történetének 
feldolgozásáért  2006-ban  Győr-Moson-
Sopron  megye  Közgyűlésének  honismereti 
fődíját kapta meg.
 Gondolkodó, író emberként tíz antológiába 
kerültek  be  gyermekkori  és  felnőttkori 
életének emlékeiből merített prózai írásai. 
 Honismereti  és  irodalmi  munkáival 
eredményesen  járult  hozzá  falunk 
ismertségéhez és jó híréhez. 
 Idős  kora  ellenére  is  rendszeresen  részt 
vesz a  falu  rendezvényein  és  mindig  azon 
munkálkodik, hogy a községünk fejlődjön és 
lakói összetartsanak.

"A sors egy részeges szabász: amikor 
belevág  a  szövetbe,  nem  lehet  tudni, 
zakó vagy nadrág lesz belőle" 

(Rejtő J.)
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ITELEPÍTETT LEVÉLIEK 
TALÁLKOZÓJAK

 Augusztus utolsó szombatján és vasárnapján 
találkozót  szervezett  a  Német  Kisebbségi 
Önkormányzat a II. Világháború után kitelepített 
és a helyi levéli lakosok részére
 Vasárnap  az  evangélikus  templomban 10.30 
órai kezdettel ökumenikus istentiszteletet tartott: 
Johann  Schrödl evangélikus  lelkész 
Németországból,  Pater  Ottmár katolikus 
esperes Ausztriából és Kiss Miklós evangélikus 
esperes Mosonmagyaróvárról. Közreműködött a 
Német  Kisebbségi  Önkormányzat  Heideboden 
Énekkara.
Az istentisztelet után a helyi Német Nemzetiségi 
Általános  Iskolában  fogyasztották  el  a  közös 
ebédjüket  a  résztvevők.  Fenyvesi  Gyöngyi 
iskolánk  igazgatónője  megmutatta  az  iskolát, 
ami  nagy  tetszést  váltott  ki  a  régi  levéliek 
körében.  Visszaemlékeztek  a  régi  Községi 
Vendéglőre,  mert  eredetileg  az  iskola  épülete 
és udvara az volt. 
 Jövőre  újból  szeretnének  eljönni  Levélre  a 
találkozó résztvevői, ha az egészségük engedi, 
mivel az átlagéletkoruk 70-80 év. 

Máté Tamásné Evangélikus 
egyházközség pénztárosa

evél Barátainak 
Egyesülete hírei L

 Július  18-20-ig  kirándultunk  Pécs  és 
környékén. Sok mindent megnéztünk, az idő is 
jó volt.  A buszunk egy kicsit elfáradt az utunk 
végére, de szerencsésen hazaérkeztünk. 
 Augusztus 2-án tartottuk meg szokásos tóparti 
piknikünket. Vásároltunk egy sátrat az erős nap 
ellen,  de  nagyon  bevált  a  vihar  és  az  eső 
visszaszorítására is. Itt érvényesült az a szólás, 
hogy „sok jó ember kis helyen is elfér”. Így az 
eső  sem  tudta  a  résztvevők  jó  hangulatát 
elvenni. 
 Augusztus  16-án  a  „Borbarátok”  kirándultak 
Veszprémbe és a Balaton partjára. 
 A  virágosítási  eredményhirdetés  a  „Levéli 
napok”  keretében  októberben  kerül  sorra.  Ha 
valakinek  az első díjashoz  véleménye van az 

juttassa  el  az  LBE  vezetőségéhez  minél 
előbb.  Szívesen  vesszük,  ha  a  díjazáshoz 
anyagi támogatásokat is kapunk. 

Bortúra csapata Baltonalmádiban

Gyűjtés!
 Gyűjtjük  a  műanyag  flakonok  kupakjait 
rászoruló  beteg  gyermekek  és  felnőttek 
részére, akik az eladásukból tudják fedezni a 
gyógyulásuk  költségének  egy  részét.  Az 
összegyűjtött  kupakokat  Krizsánné  Erdősi  
Magdinál,  Erdősi  Gyuláné  Ildinél  és  Máté  
Tamásnénál lehet leadni. 
 Köszönjük  azoknak  a  lakosoknak  a 
segítséget,  akik már bekapcsolódtak ebbe a 
nemes feladatba. 
 Előző újságban márt írtam az új jótékonysági 
számlánkról.  A  levéli  Takarékszövetkezetnél 
„Szeretet” címen  Magyar  Imréné 
kezdeményezésére  az  esetleges  természeti 
csapás  esetén  rászoruló  levéli  lakosok 
részére gyűjtjük az adományokat.  Köszönjük 
a  már  befizetett  összegeket  és  várjuk  a 
további felajánlásokat. 
 Az  erdélyi  gyerekek  nyaraltatására  is 
folyamatosan  gyűjtjük  a  pénzadományokat, 
szintén  a  takarékszövetkezetnél.  Ha  valaki 
szeretne  befizetni  bármelyik  számlára,  csak 
be kell mondani, hogy mire szeretne befizetni 
és hivatalosan név szerint kerül be a számlára 
az összeg. 
 Még mindig folyamatosan gyűjtjük a használt 
ruhákat és egyéb dolgokat a kultúrházban. A 
tatarozási  munkák  után  rögtön  turkálót 
rendezünk  belőlük.  Köszönjük  az 
adományozóknak a sok ruház, cipőt stb. 

Máté Tamásné elnök 

Horgászhírek
 Tisztelettel köszöntöm a kedves olvasót.
 Szeretném  pár  mondatban  felvázolni  a 
horgászegyesület által elvégzett és még előtte 
álló feladatokat. Ez évben három alkalommal 
végeztünk  környezetvédelmi  napot,  a 
negyedik  rossz  idő  miatt,  egy  későbbi 
időpontba szeptember  27–re  kerül 
áthelyezésre. Nagy hangsúlyt fektettünk a gaz 
és a parlagfű írtására. Állandóan figyelemmel 
kísértük a tó vízének minőségét. 
 Az  első  rendezvényünk  a  „Tavaszi 
horgászrandevú”  volt,  ezen  gyerekek  és 

felnőttek  egyaránt  részt  vettek.  Sajnos  az 
érdeklődés elég csekély volt. 
 Örömmel  vettük,  hogy  több  baráti  kör  és 
egyesület vette igénybe a tó és az egyesület 
által  kínált  lehetőségeket, a 
szabadidő kulturált  és  hasznos  valamint 
egészséges eltöltésére.
 Júliusban  megtörtént  a  második 
haltelepítés ami  400  kg  kiváló  minőségű 
halat  jelent. Telepítést  követő  tilalom  után, 
megrendeztük  az  immáron  hagyományos 
nonstop 24 órás horgászversenyt 23 nevező 
csapat  részvételével.  A  kifogott 
halmennyiség  nem tükrözte  a  jó  telepítést, 
az összes kifogott hal 60kg.
Gyerek verseny győztesei:  1. Szele Gergő. 
2. Szele Dániel 3. Boros Attila.
A felnőtt verseny győztesei: 1. Fogtunk már 
többet is elnevezésű csapat, 2. Szép Heléna  
csapata, 3. Carpió elnevezésű csapat.
 Augusztus  20-án  természetesen  az 
egyesületünk is rész vett az önkormányzati 
rendezvényen. A horgászok finom sülthallal 
járultak hozzá a többi ínycsiklandó falathoz. 
A  nagyközönség  ekkor  vehette  birtokba  a 
kibővített  szociális  létesítményt,  mely  2  db 
külön bejáratú női WC-ből és raktárból áll. Itt 
szeretném  kiemelés  nélkül  megköszönni, 
minden  segítséget  nyújtó  ember  munkáját, 
mert  csak  így  tudtuk  megvalósítani 
elképzelésünket. 
 Októberben  ha  az  idő  engedi,  egy 
nemzetközi íjász találkozó színhelye lesz a 
tó kitűnő hangulatot árasztó környezete. 
 November  22-én  hagyományos 
horgászbállal zárjuk az évet. 
 Röviden ennyit szerettem volna megosztani 
a  kedves  olvasóval.  Mindenkinek  sok 
szerencsét. Horgászoknak görbüljön a bot.

Horváth Lajos elnök

LEVÉLI NAPOK 2008.
 Idén  is  megrendezzük  a  hagyományos 
kulturális  rendezvénysorozatot.  A  teljes 
program  még  nem  kész,  vannak  még 
kérdéses  időpontok,  mégis  érdemes  a 
terveket már most közzétenni.

A rendezvénysorozat időpontja: 
2008. október 11-től 25-ig.

-  Október  11-én  a  Civil  Nap-pal  veszi 
kezdetét,  a  programsorozat.  Ezen  a 
szombati napon az utóbbi évek szokásához 
híven  a  levéli  civil  szervezetek  egynapos 
vidám,  mindenképpen  hasznos,  egymás 
megismerését,  támogatását  segítő 
programok várják az érdeklődőket. Maskarás 
felvonulás,  vidám  vetélkedő  és  hangulatos 
műsor  szórakoztatja  a  résztvevőket. 
Házigazda  idén  a  20  éves  Asszonykórus 
(Népdalkör).
 Ugyanezen a napon,  október 11-én nyílik 
meg a  szintén  hagyományos LAK (Levéli 
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Alkotó Kör) kiállítás a Kultúrház Nagytermében. 
A  tárlat  október  25-ig  várja  az  érdeklődőket. 
(Kérjük  a  LAK  tagjait,  a  kiállítandó  képeiket  
október 7-ig, keddig juttassák el a Kultúrházba!)  

- Október 22-én 17.30 órakor megkoszorúzzuk 
Gulyás  Lajos  mártír  református  lelkész 
emléktábláját az 1956-os forradalom évfordulója 
alkalmából.
-  Október 23-án délelőtt  a már hagyományos 
ifjúsági  és  felnőtt  amatőr  sakkversenyre  kerül 
sor a Hidegkő Borozóban. Szintén október 23-
án, de  már  este  felé  kezdődik  az  Ünnepi 
Koncert  az  Evangélikus  Templomban.  Idén  a 
Reneszánsz  év  alkalmából  a 
mosonmagyaróvári  Kamerata  Suminona 
Együttes,  Mátyás  király  udvarába,  az  akkori 
zenék világába röpít el bennünket. 
-  Október  25-én szombaton  a  20  éve 
megalakult  Levéli  Asszonykórust  (azóta  már 
Népdalkör) ünnepeljük a Kultúrházban tartandó 
műsorral.  Vendégeink:  a  szlovákiai  Ekecs-
Apácaszakállasi  Népdalkör,  a  Heideboden 
Énekkar,  a  Levéli  Harmonikások  és  a 
Kislaptáros  Népzenekar.  Természetesen  a 
műsorban az ünnepeltek is fellépnek.
 A Levéli Napok 2008. keretében lesz még: a 
virágosítási verseny eredményhirdetése az LBE 
szervezésében, gyermekműsor és játszóház a 
Gyermekönkormányzat  szervezésében, 
marionett  báb  kiállítás,  néprajzi  előadás, 
látásvizsgálat,  országos  szemétgyűjtő  akció, 
stb. 
A részletes és pontos programot plakátokon és 
a kábel tévén közöljük! 

Radák Tamás

Tűzoltó Egyesület
 Egyesületünk mozgalmas nyarat tudhat maga 
mögött.  Júniusban  a  hagyományos  körzeti 
versenyen  vettünk  részt  Dunakilitin,  ahol  32 
csapatból a 19.  helyezést értük el.  Egy héttel 
korábban  a  szlovákiai  Szenc  (Senec) 
községben meghívásos versenyen 22 csapatból 
14.,  majd  augusztus  2-án  a  fertőendrédi 
emlékversenyen 28 versenyrajból a 16. helyet 
szereztük meg. Az elért helyezések a technikai 
felszereltségünket  nézve  roppant  pozitív 
eredmények.
 Ezek  mellett  részt  vettünk  az  ünnepi 
rendezvényeken: augusztus 20-án biztosítottuk 
az esti tűzijátékot, 30-án díszőrséget adtunk a 
kitelepítettek megemlékezési rendezvényén.
 Szeptember  12-én  végrehajtottuk  a  kötelező 
éves  vízesgyakorlatot  a  hegyeshalmi 
egyesülettel  közösen  a  levéli  Nyugati  Kapu 
Szövetkezetben.  Ezt  a  Megyei 
Katasztrófavédelmi  Igazgatóságról  jelenlévő 
Csikár  Zsolt tűzoltó  őrnagy  "nagyon  jó"-ra 
értékelt.

Zabolay Gábor elnök

ÖNGONDOSKODÁS = 
BIZTOSÍTÁS!

 A  globális  éghajlatváltozás 
következtében egyre szélsőségesebb 
időjárási viszonyok alakulhatnak ki és 
okozhatnak  súlyos  károkat,  lásd  a 
papréti  vihar  és a miatta  keletkezett 
sokmilliós károk. 
 Önkormányzatunk  anyagi 
lehetőségei  miatt  kevés  segítséget 
tud  nyújtani  a  rászorulóknak,  ezért 
javasoljuk  mindenkinek,  kössön 
lakásbiztosítást.
A  bajban  a  legjobb  segítség  az 
öngondoskodás,  ezért  ajánlott  a 
lakásbiztosítás kötése!

LEVÉLI ALKOTÓKÖR
 Ezúton  értesít  a  Levéli  Alkotókör minden 
kedves érdeklődőt, hogy 2008. október 11-én 
veszi  kezdetét  az  immár  hagyományos 
festmény  kiállításunk a  Levéli  Kultúrház 
nagytermében,  amit  október  25-ig 
tekinthetnek meg a látogatók. 

Mindenkit szeretettel várunk!
 Kérem a LAK tagjait és  mindazokat,  akik 
szívesen  megmutatnák  az  alkotásaikat  az 
érdeklődőknek,  hogy  a  képeket előzetes 
egyeztetés  után  október  7-ig  (kedd) 
juttassák  el  a  kultúrházba! Csak  olyan 
képek  kerülnek  kiállításra,  amelyek  erre  az 
időpontra beérkeztek.
 Érdeklődni  lehet:  Radák  Tamásnál: 20/228-
4779 vagy  96/229-103  és  Némethné  Tóth 
Erikánál: 30/996-9362 
Megértéseteket előre is köszönöm!

Nné Tóth Erika

ÓKA 
LOVAS KLUBH

 Mint  az utóbbi  esztendők októberének első 
szombatján  idén  is  megrendezésre  kerül  a 
„Hóka” Klub szervezésében a

Levéli ló és hobbiállat vásár,
tartozék és szerszám börze 

2008. október 4-én a
Sportpályán reggel 8 órától.

 Szeretettel  hívunk  mindenkit,  ki  lovának, 
hobbiállatának,  kutyusának,  papagájának, 
esetleg  haszonállatának  szeretne  új  gazdát, 
vagy  ki  eladná  a  kinőtt  lovaglócsizmát, 
használt  lószerszámot,  nyerget,  kutya-
pórázt….  

Mandulás-kekszes

Hozzávalók: 
 1.  tésztához:  50  dkg  daráltkeksz,  20  dkg 
porcukor, 1 ráma, 5 evőkanál tej, 1 vaníliás 
cukor, 3 evőkanál kakaó, 1 rum aroma.
 2.  tésztához:  50  dkg  daráltkeksz,  20  dkg 
porcukor, 1 ráma, 7 evőkanál tej, 1 vaníliás 
cukor, 2 mandula aroma (nem keserű, zöld).
 Én, a rámát meg szoktam olvasztani, mert 
úgy  könnyebb  dolgozni  vele.  A  két  tésztát 
külön  tálban  összekeverem,  gyúrom.  Egy 
tepsi  aljába  simítom  a  barnát,  majd  rá  a 
zöldet.  A  tetejére  1,5  dl  főzőtejszínben 
felolvasztott  1  tábla  tortabevonót  kenek. 
Hűtőbe teszem tálalásig, majd kis kockákra 
szeletelem. 
Sütés nélkül készül. Kiadós. Gyors.

Üdvözlettel: Nné Tóth Erika

EVÉLI NYUGDÍJAS 
EGYESÜLETL

 Nyugdíjasklubunk  2008-ban  kérte  a 
cégbírósági  bejegyzést,  ami  nagyon  fontos 
az elkövetkező években. Mivel támogatást a 
felajánlott 1%-ot, valamint a pályázatokat is 
így  tudjuk  megszerezni.  A  bejegyzés 
megtörtént, így a nevünk a következő: Levéli 
Nyugdíjas Egyesület.
 Sok  minden  történt  az  egyesületünk 
életében,  most  csak  a  legfontosabb 
dolgokról tájékoztatom a kedves olvasókat.

 Augusztus  20-án  mi  is  főztünk 
székelykáposztát,  ami  a  visszajelzések 
szerint  jól  sikerült.  Nyugdíjas társaim finom 
süteményeket  sütöttek  kb.  600  db-ot.  Ez 
mind  hamar  elfogyott,  bizonyítva  azt,  hogy 
asszonyaink  ügyesek.  Itt  szeretnék 
köszönetet  mondani  minden  nyugdíjas 
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társamnak, hogy mindig összefogunk, és együtt 
dolgozva teszünk a klub boldogulásáért. 

 Augusztus  21-én  az  Óvári  rendezvények 
keretén  belül  lehetőség  volt  a  környező 
települések bemutatkozására. Így mi levéliek is 
részt  vettünk  ezen  a  rendezvényen  és  nagy 
sikerrel  szerepeltünk  mi  nyugdíjas  asszonyok. 
Süteménnyel és borral  kínáltuk a vendégeket, 
és  jó  hangulatban  citeraszó  mellett  énekelve 
szórakoztattuk az arra járó közönséget. 
 Augusztus  23-án  Bezenyén  volt  a  kistérségi 
nyugdíjas  egyesületek  találkozója.  Itt  26 
település  nyugdíjasklubjainak  képviselői  vettek 
részt. Egy klubból 10 fő mehetett a találkozóra 
és  a  települések  polgármesterei.  Minket  is 
elkísért  a  polgármester  úr,  amit  ezúton  is 
köszönünk.  Úgy  érezzük,  hogy  falunk  vezetői 
segítik  a  nyugdíjas  egyesületet  ezt 
megköszönöm nyugdíjas társaim és a magam 
nevében  és  kérjük  az  elkövetkező  időben  is 
támogassanak bennünket. 
 Következők a terveink: novemberben az Idősek 
Világnapja  alkalmából  a  Flesch  Károly 
Művelődési Házban lesz egy műsoros délután, 
ahol mi is szerepelni fogunk, nyugdíjas társaink 
elkísérnek  minket.  Ezt  követően  készülünk 
karácsony  méltó  megünneplésére.  Minden 
hónapban köszöntjük a névnapjukat és a kerek 
évfordulót ünneplő társainkat. 
 Többen  közülünk  részt  vesznek  a  népdalkör 
munkájában velem együtt szívesen énekelünk a 
fiatalabb  társainkkal,  így  mi  is  egy  kicsit 
megfiatalodunk. 
 Nagy öröm számunkra, hogy új tagokkal bővül 
egyesületünk,  továbbra  is  várunk  minden 
nyugdíjas  társunkat,  aki  szeretne  közénk 
tartozni. 

Pet  Lászlóné elnökő

portegyesület 

híreiS
 Többé–kevésbé  sikeres  felkészülés  után 
megkezdődött  a  2008/2009-es  labdarúgó 
bajnokság.  A  felkészülést  nehezítette  a  nyári 
szabadságolás, s egy–két nem várt sérülés is. 
 A felnőtt csapat augusztus 10-én Magyar Kupa 
mérkőzéssel  kezdett,  amelyen   vereséget 
szenvedett a Hédervártól, így kiestünk az első 
fordulóban. 
 A bajnoki nyitány már jobban sikerült, hiszen az 
Újrónafő  gárdáját  5:0  arányban  sikerült 
legyőzni.  A  2.  fordulóban  szabadnaposak 

voltunk,  majd  Ásványrárón  értünk  el  2:2-es 
döntetlent.  Utána  búcsúi  meccsen  a 
Darnózseli ellen győztünk 3:1 arányban, így a 
4. forduló után veretlenül az 5. helyen állunk, 
egy  mérkőzéssel  kevesebbet  játszva.  A 
góllövésben  Halász  József jeleskedik  4  gólt 
szerezve.
 A  tartalék  csapat  később  tudott 
bekapcsolódni  a  küzdelmekbe,  sajnos  két 
szerencsétlen  4:3-as  vereséggel  kezdett.  A 
gólokból  legjobban  Kovács Gergő vette ki  a 
részét, hiszen 4 gólt szerzett.
 Az  öregfiúk  is  elkezdték  szereplésüket,  az 
első mérkőzésen idegenben 4:2 –re verték a 
Dunasziget  csapatát,  a  következő 
mérkőzésen  Ásványrárón  értek  el  4–1  –es 
arányú győzelmet.
 A hölgyek most szept. 13–án kezdték volna el 
szereplésüket  Károlyházán,  de  sajnos 
technikai okok miatt elmaradt a mérkőzés.

Hajrá Levél !

Iskola
Tanévnyitó  gondolatok  2008/2009.  tanév 
kezdetére:
 Iskolánkban  megkezdődött  az  új  tanév, 
melyben 14 elsőssel együtt 135 tanulót jelent 
ebben a tanévben.
 A  közoktatás  szebb  jövőjét  megvalósítani 
hivatott  Új  Tudás  programról  még  csak 
beszélnek  a  kormánypárti  politikusok  (az 
ellenzék és a szakmai szervezetek egy része 
már  bírálja  azt),  bár  a  hozadékáról  nem 
tudnak,  nem is  tudhatunk,  hiszen  egy  adott 
rendszer az oktatásban csak évtizedek múlva 
mutatja meg, hogy mi volt  a jó és mi volt a 
rossz.
 A most kezdődő év ismét indult, mint tavaly, 
bár  az  oktatás  nyugalmát  nem  éreztük,  de 
tudjuk tenni kell a dolgunkat!
 Mennyiben más ez a tanév az előzőtől? Mi 
változott  az  iskolában?  Mire  jutott  pénz? 
Milyen  támogatást  kaptunk?  Vegyük  hát 
lajstromba!
 Volt  dunaszigeti  tábor,  mely  sok  élménnyel 
gazdagította  diákjainkat,  köszönetet  mondok 
mindazonak, akik azon fáradoztak, hogy ez a 
tábor  is  fantasztikusan  jó  legyen. 
Szervezésben  jeleskedett  a  táborvezető 
Pollreisz Magdolna.
 Ismét  két  osztállyal  bővült  a  nemzetiségi 
nyelvoktatás,  az  első  és  az  ötödik  osztályt 
érintve.  A  második  és  a  hatodik  osztály 
folytatja  az  elkezdett  munkát.  Iskolánkban 
sikerült teljes szakos ellátottságot biztosítani, 
óraadó  tanárokkal.  Így  eleget  tettünk  az 
oktatáspolitikai elvárásoknak.
 Az órát adó tanárok a következők:
- Baranyai György technika szak
- Farkas Krisztina nemzetiségi német szak
- Horváth Krisztina ének-zene szak, néptánc

- Dezső Hajnalka fizika szak,  számítástech-
nika
- Kukolik Denisa számítástechnika szak
- Zemplenszky Nóra rajz és vizuális nevelés 
szak, tánc- és dráma szak
 Más  ez  az  év  attól  is,  bevezettük  a  nem 
szakrendszerű  oktatást  az  5.  osztályban 
magyar nyelv és irodalomból, matematika és 
német nyelv tantárgyaknál. Ezek az órák a 
kötelező  és  a  nem  kötelező  órák  20%-át 
teszik  ki.  Ezeket  az  órákat  tanítói 
végzettségű  nevelő,  vagy  azon  szaktanár 
taníthatja  aki  elvégezte  a  10-12  éves 
korcsoport gyermeki fejlődését bemutató 120 
órás tanfolyamot illetve 5 évet meghaladóan 
alsó  tagozatos  gyermekeket  oktatott.  Ezek 
az  órák  a  hiányosságok  pótlására 
fordíthatók.  Gyakorlásra,  fejlesztésre, 
differenciálásra.  Módszerekben  is 
különböznek ezek  az  órák.  Kis  létszámmal 
történik a fejlesztés.
 Más ez az év attól is hogy, ismét megújult 
egy alsós termünk és az üvegfolyosón is van 
lambéria, az étkező előtt mosdók cseréje és 
melegvizes  blokk  kialakítása  történt. 
Csempézéshez  anyagi  segítséget  is 
kaptunk,   Molnár  János vállalkozó  ingyen 
ajánlotta fel  a csempét  és a  hozzá tartozó 
ragasztóanyagot. Köszönjük! 
 Az oktatási törvény alapeszközöknél előírja 
a  pianínó  meglétét  az  iskoláknál,  egy 
felajánlás  kapcsán  ez  is  megoldódott.  A 
szállítás  lebonyolítását  Wentraiger  Helga 
által  szervezett  csapat  végezte,  Gulyás 
Gábor pedig az autóján szállította Levélig a 
zongorát. Köszönjük! 
 Az  ablakcsere  miatt  a  kisiskolában  a 
függönyeink hosszúak lettek Kovács Péterné 
kérésünkre  ingyen  levágta  és  beszegte. 
Köszönjük! 
 A kisiskola Ág utcai kerítését, iskola udvar 
játékait  festettük  le  gyermekek,  tanárok  és 
szülők  társadalmi  munkában  (Nagy  László  
és  Ocskayné  Németh  Barbara.,  Nagyné 
Téglás  Erika).  A  festéket,  hígítót  Czakó 
Csaba adta. Köszönet! 
 A kisiskola nevelői szobája is megszépült, új 
polc került  a falra. A nevelői  munkát segítő 
számítógép  és  nyomtató  kapott  helyet  a 
tanáriba.  A  LEVÉLI  ÁLTALÁNOS  ISKOLA 
DIÁKJAIÉRT ALAPÍTVÁNY segítségével, és 
az  alsó  tagozatos  farsangi  bál  bevételéből 
kiegészítve LCD televíziót és DVD lejátszót, 
CD  magnót  vásároltunk,  mely  segíti  az 
oktató nevelőmunkát.
 A megszépült kisiskola után nézzük meg mi 
változott  a  nagyiskolában.  Az  iskolaudvart 
parkosítottuk,  padokat  helyeztünk  el,  a 
kultúrált  szabadidő  eltöltéséhez. 
Diákönkormányzat  pályázati  pénzéből,  és 
alapítványi hozzájárulásból készült el a park, 
melyhez az önkormányzat önrészt biztosított. 
A  kialakításához  segítséget  kaptunk, 
Németh  Csaba kertésztől  és  feleségétől, 
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Tóth  Erikától.  A  kialakításnál  segítettek 
diákjaink és Nagy Zoltán és Nagy Zoltánné.
 A  nagyiskola  tetőszerkezetének  javítási 
munkáit  elvégeztük,  a kémia szertárra ablakot 
tetettünk,  hogy  a  vegyszergőz  ne károsítsa  a 
tanulóink  légzőszervrendszerét,  így 
kihasználhatóbbá  vált  a  rajz,  ének-zene 
szaktantermünk  is.  A  tetőszerkezet  javítását 
követően  a  felső  szint  folyosóját  és  egy 
tantermét kifestettük.
 A  megszépült  környezethez  az 
eszközrendszerünk korszerűsítése is társult.  A 
képviselőktől  felajánlott  pénzeszközből, 
informatika  terembe  tintasugaras  nyomtató 
került.  Alapítványi segítséggel a számítógépek 
asztalához  kihúzható  billentyűzettartókat 
szereltettünk,  melyek  elősegítik  a  helyes 
testtartást. A  német  nyelvoktatást  segítő 
oktatótáblák,  képek  vásárlása  történt.  A 
táncterem  festése  és  a  bútorzat  is  megújult. 
Pályázaton  nyert  pénzből  a  tornacsarnok 
tetőszerkezetének cseréjét szeptember október 
közötti  időszakban  végzik  el,  melyhez  az 
önkormányzat jelentős önrésszel járult hozzá. A 
pályázati  pénz  elnyerése  lehetővé  tette,  hogy 
takarítógépet  vásároljunk  a  tornacsarnokba, 
mellyel  gyorsabban  és  hatékonyabban  tudjuk 
tisztítani  a  csarnokot.  A  száradási  idő  is 
jelentősen  lecsökken,  így  nagyobb  bevételi 
forrást tesz lehetővé. Október végére várható a 
szállítás. 
 A  Mosonyi  Mihály  Zeneiskola  kihelyezett 
tagozata  működik  ettől  az  évtől  kezdve 
iskolánkban, szolfézs, furulya, trombita szakon.
 A  fejlesztő  foglalkozások  ebben  az  évben  is 
folytatódnak,  mert  egyre  nagyobb  létszámú 
tanuló  szorul  rá.  A  fejlesztő  foglalkozásokat 
Hahn Józsefné gyógypedagógus vezeti.
 Gyógytestnevelés  órákat  helyben,  szakember 
vezetésével  oldjuk  meg.  Füsi  Renáta tanárnő 
ilyen jellegű végzettségét hasznosítva.
 Természetesen a megújult környezet mit sem 
ér, ha a tartalmi megújulások nem követik azt.  
 Az évben fő feladatunk, hogy megvalósítsuk a 
minőségi  oktatást,  mint  szakmai,  mint 
eszközrendszerben.  Nem  egyszerű  feladat 
megfelelni  az oktatáspolitikai  elvárásoknak, az 
önkormányzat  szűkös  pénztárcájából  olyan 
szinten  oktatni,  mely  minden  társadalmi 
rétegeknek  megfelel.  Iskolánk  nem  tesz 
különbségeket, azonos szinten akar megfelelni 
minden  társadalmi  csoportnak.  Ehhez  kell  a 
szülők  véleményének,  elvárásának 
összehangolása  az  intézményünk  pedagógiai 
programjával.  A  szülőknek  igényei  vannak  az 
iskolával  szemben,  de  legfőbb  az,  hogy  a 
diákjainkból  a  lehető  legföbb  értéket,  az 
alkalmazni tudó tudást kihozzuk.
 Intézményünknek  jó  híre  van  a  környező 
településeken, elismerően nyilatkoznak a tőlünk 
elballagó diákokról a középiskolák. Tanulmányi 
szinten,  magatartásilag  és  szorgalmilag,  és  a 
 kreativitás  terén  is.  A  kompetencia  mérés 
eredménye  azt  mutatja,  hogy  a  kisközségek 
között  jó  eredményt  ért  el  iskolánk. 

Természetesen nem lehetünk elégedettek, ezt 
minden  kolléga  tudja,  ezért  lelkiismeretesen 
dolgozik,  munkálkodik,  hogy  az  elért 
eredményeink  mellet  még  jobbá  váljon 
intézményünk.
 Változott  a  tanév  abból  a  szempontból  is, 
hogy a közoktatási alapnormák összege több 
évfolyamon  nem  csupán  reálértékileg 
csökkent,  de  nominálisan  is.  Ezért  is  jár 
köszönet a Önkormányzatnak, hogy iskolánk 
épületének  szinten  tartását  segíti,  sőt 
fejlesztésekre, korszerűsítésekre is jutott. 
 Comenius  gondolatával  zárom  gondolatai-
mat:
 „Akinek nincs kedve a tanuláshoz, azt hiába 
tanítod  mindaddig,  amíg  élénk  érdeklődést  
nem keltesz benne a tanítás iránt. Aki viszont  
késznek  mutatkozik  a  tanulásra,  azt  ne  
halaszd el tanítani. „

Fenyvesi Gyöngyi igazgató

ÓVODAI 
HÍREK

 A  Levélfalvi  Manók  Óvodában már  több 
éves  hagyománya  van  annak,  hogy  szülők, 
óvodások,  óvodai  dolgozók  közös 
kiránduláson vesznek részt. Ebben az évben 
(május  közepén)  a  szombathelyi 
„Kalandvárosban”  jártunk,  amely  az  ország 
legnagyobb  és  legmodernebb  eszközökkel 
felszerelt  játszótere.  Több,  mint  120-an 
töltöttünk el ott egy kellemes napot (fél 9-kor 
indultunk és fél 6-ra értünk vissza Levélre). Ez 
is bizonyítéka annak, hogy a szülők igénylik 
az ilyen jellegű programokat. Szép emlékként 
őrzik és emlegetik a mai napig. 
 A május végi tradicionális „Családi Gyermek-
nap” alkalmával a jól bevált programok mellett 
mindig  igyekszünk  újdonságokkal  is 
kedveskedni.  Idén  a  gyermekek  egy  40 
játékból  álló  játszóparkot  próbálhattak  ki 
mialatt  a  szülők  különböző  egészségügyi 
szűrővizsgálatokon  vettek  részt,  így  pl. 
vérnyomás,  vércukor,   koleszterin,  anyajegy 
szűrés.
 Nagy érdeklődésnek örvendett  a hallás-  és 
talpvizsgálat  valamint  a  dietetikusok  által 
készített  különféle  egészséges  életmódot 
propagáló ételek. 
 Játszó  udvarunk  felújításának  nagyobb 
munkálatai  május  végére  befejeződtek.  A 
játékok  áthelyezése,  festése,  javítása  és 
ütéscsillapító talajjal való ellátása, megtörtént. 
Hatalmas segítséget jelentett,  hogy a szülők 
és  óvodánk  dolgozói  hétközi  és  hétvégi 
pihenőidejüket  feláldozva  több  száz  munka-
órával  lehetővé  tették,  hogy  a  gyerekek 
biztonságosan  játszhassanak.  Ezúton  is 
köszönet érte!
 A  májusi  beíratásnál  örömmel  nyugtáztuk, 
hogy a jövőben a gyermeklétszám fokozatos 
emelkedése  várható.  Beírattak  24  új 
kisgyermeket  és  15  gyermek  hagyta  el  az 
óvodát. 

 A  2008/2009-es  nevelési  év  fokozott 
szervezési  feladatok  elé  állít  bennünket, 
hiszen a csoportlétszámok megemelkedése 
plusz  eszközök  beszerzését  teszi 
szükségessé (bútor, textil stb.)
A gyermeklétszám alakulása: 
- kiscsoport 22 fő (tavaszig 34 fő várható)
- középső csoport: 29 fő
- nagycsoport: 26 fő
 Óvodánk  szakember  ellátottsága  jónak 
mondható,  6  fő  felsőfokú  végzettségű 
óvodapedagógus,  (közülük  3  fő 
szakvizsgázott  óvodapedagógus),  1  fő 
közoktatás vezető, 1 fő fejlesztőpedagógus, 
1 fő gyógytestnevelő, 1 fő gyógypedagógiát 
tanul, 3 fő szakképzett dajka. 
 A szokásos nyári  leállás 2 hete alatt,  egy 
csoportszoba festése történt  meg,  valamint 
elvégeztük  a  szükséges  karbantartásokat, 
fertőtlenítéseket. 

Tervezett programjaink:
 Minden  évben  ősszel  így  idén  is 
Egészségnevelési  hetet tartunk,  melynek 
keretében  megismertetjük  a  gyermekekkel 
az  egészséges  táplálkozás  és  életvitel 
formáit,  felhívjuk  figyelmüket  a 
veszélyhelyzetekre  az  eszközök  helyes 
használatára.  Az  egészséges  életvitel-
életmód,  különféle  prevenciók azonban 
nemcsak erre a hétre korlátozódnak, hanem 
az  egész óvodai életünket is áthatja ez a 
szellemiség  (egészségmegőrzés, 
betegségek  megelőzése,  káros  környezeti 
hatások tompítása, mentálhigiéne).
 Lehetőségeinkhez mérten minden alkalmat 
megragadunk  a  friss  levegőn  való 
tartózkodásra,  mely  a  gyermekek  testi 
edzettségét  szolgálja,  másrészt  pedig 
sokoldalú lehetősége biztosít a szűkebb- és 
tágabb  környezet  megismerésére.  Több 
éves  múltra  tekint  vissza  óvodánkba  a 
nagycsoportosok játékos vízhez szoktatása 
(külön  busszal  visszük  gyermekeinket 
Mosonmagyaróvárra). 
 Művészeti nevelésünk nemcsak a nevelési 
programunkban  leírtakra  korlátozódik, 
hanem lehetőséget biztosítunk a különböző 
tevékenységek  megismerésére  pl. 
bábelőadások,  bűvész  produkció,  táncos-
zenés színházi előadások, vetítések. 
 Fontosnak tartjuk a hagyományok ápolását 
pl.  adventkor  a  közös  készülődés  az 
ünnepre,  dekorációk  készítésével, 
mézeskalács sütéssel, különböző ajándékok 
készítésével. 
 Esztétikai  nevelésünk  nemcsak  a 
gyermekekre  való  odafigyelést  jelenti 
(öltözködés,  tiszta  munka  stb.)  hanem 
szorosan összefügg az óvoda külső és belső 
képével (gyermek- és felnőtt munkák díszítik 
a  folyosókat,  csoporttermeket,  udvart  az 
aktualitásoknak megfelelően). 
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 Segítséget nyújtunk a szülőknek is az igényes 
gyermekirodalom  megismertetésével, 
rendszeresen  biztosítunk  lehetőséget  könyvek 
és fejlesztő füzetek vásárlására. Emellett külsős 
játékforgalmazók  óvodáskorú  gyermekeknek 
szánt játékok bemutatását is vállalják. 
 Kiemelten  kezeljük  a  szülőkkel  való  partneri 
viszonyt, szülői kérdőív segítségével mérjük fel 
az  igényeiket  és  ennek  figyelembevételével 
szervezzük  programjainkat  pl.  előadások, 
barkácsdélutánok, kirándulások, nyílt nap. 
 Hagyományos  kapcsolataink  mellett  újak 
felkutatása  is  célunk  (iskola,  pszichológus, 
logopédus, Gyermekjóléti  Szolgálat,  Nyugdíjas 
Klub,  Horgászegyesület,  LBE  Német 
Kisebbségi  Önkormányzat,  uszoda,  orvos, 
Közművelődési Intézmények)
 Novemberben ismét sütemény vásárt tartunk, 
melynek  teljes  bevételét  az  udvari  játékaink 
bővítésére  kívánjuk  fordítani.  Az  elmúl  évek 
bevételeit  szintén e célra  fordítottuk,  hiszen a 
játékok felújítása, korszerűsítése eddig a szülők 
fizikai  munkájának  és  az  ingyenes 
rendelkezésünkre  bocsátott  gépek  mellett  a 
kiadásunk így is több, mint 300 ezer forint lett.
 Szeptember  első  hetében  a  gyermekek 
legnagyobb örömére az előírásoknak megfelelő 
játékot sikerült felállítani. A csúszdás-mászóvár 
490 ezer forintba került,  melynek egy részét a 
Községi Önkormányzattól, más részét pedig az 
előző  évi  1%-os  felajánlásokból  és  az 
Alapítványi összegből fizettük ki. 
 Végezetül  köszönetemet  szeretném  kifejezni 
mindazoknak, akik az adójuk 1%-val Csiga-Biga 
Palota  Alapítványunkat  támogatták  (az  APEH 
előzetes  értesítése  szerint  ebben  az 
esztendőben  mintegy  128  ezer  forint  került 
alapítványunk számlájára). 

Husvéth Tiborné óvodavezető

SZM Katalin Bál
 A  Levéli  Általános  Iskola  Szülői 
Munkaközössége  2008.  november  15-én 
szombaton  19.00  órai  kezdettel  ismét 
megrendezi hagyományos jótékonysági

KATALIN BÁLJÁT
a levéli Korona Panzióban. 

 Jegyek  korlátozott  számban  és  elővételben 
október  közepétől  kaphatók  a  Szülői 
Munkaközösség tagjainál!
 Ha nem tud eljönni a bálba, de támogatná a 
rendezvényt,  pártoló  jegyek  kaphatók  az 
iskolában az SZM tagoknál és a Kultúrházban, 
szintén október  közepétől.  A  bál  bevételét  az 
iskola tanulói javára fordítjuk. A jó hangulatról a 
New  Braders  Duó  (Franci  és  Robi) 
gondoskodik. A részletes programot plakátokon 
hirdetjük.

Mindenkit szeretettel várunk!

IDŐSEK NAPJA
 Levél Község Önkormányzata 2008. november 
7-én  pénteken  17.00  órai  kezdettel  tartja 

hagyományos  idősek  napi  ünnepi 
rendezvényét  a Levéli Kultúrházban.
 A  polgármesteri  köszöntő  és  vendéglátás 
mellett  a  Levéli  Nyugdíjas  Klub  és  a 
Máriakálnoki  Nyugdíjas  Klub  fellépői 
szórakoztatják községünk idős lakóit.

HIRDETÉS
Őszi szezon a kertészetben!

Már most kapható:
- Árvácska
-  Cserepes krizantém
-  Sziklakerti évelők
-  Fűszerek
-  Szálas krizantém (okt. 15-től) 
Mindenszenteki  óriásvirágú, 
és  csokros  krizantémra,  tálak-
ra, október 1-től megrendelést 
felveszünk a készlet erejéig!
 Nyitva: hétfő- szombat: 9:00-17:00.
Kedd és vasárnap: ZÁRVA

Telefon: 06-30-44-34-899
Cím: Levél, Ág utca 2.
Honlap: www.levelkert.hu

Mindenkit szeretettel várunk:

A kertészek

ÉLMÉNYBESZÁMOLÓ!
 Akik  szívesen  beszélgetnének  Sastin 
Mariannával,  vagy  szeretnék 
megismerni,  jöjjenek  el  a  Levéli 
Kultúrházba,  ahol  fényképes 
élménybeszámoló  keretében  mesél  az 
olimpiáról,  Pekingről  és  válaszol  a 
kérdésekre. 
 Sajnos  sűrű  elfoglaltsága  és  a  most 
következő világbajnokság miatt a pontos 
időpontot,  még  nem  tudjuk,  de  október 
végén  november  elején  lesz  ez  a 
találkozó. Kérjük figyeljék a plakátokat és 
jöjjenek el!

Radák Tamás

Figyelem! Papírgyűjtés!
 A  Levéli  Általános  Iskola  Szülői 
Munkaközössége 2008. október 13-tól 18-ig 
hétfőtől-szombatig  papírgyűjtési  akciót  
hirdet! 
 Átvétel:  Általános  Iskola  politechnikai 
műhelynél (Sportcsarnok  mögött,  bejárat  a 
hátsó kapun az Ág utca felől)  hétköznap 15-
18-ig, szombaton 9-12-ig.
 Várunk  fekete-fehér  napilapokat,  színes 
magazinokat,  hullám  és  kartonpapírokat 
kötegelve!

 Ha  nem  tudja  eljuttatni  összegyűjtött 
papírjait  jelezze  az  iskolában  (569-013),
vagy a kultúrházban (229-103) és a diákok 
érte mennek.
 Az iskola alsó és felső  tagozatában külön 
versenyt hirdetünk.  A legtöbbet összegyűjtő 
osztály jutalom tortát kap! Eredményhirdetés 
decemberben Mikulás napján!  A gyűjtésből 
befolyt  összeg  egy  része  osztálypénz  a 
többit az iskolások javára fordítjuk!

KISHÍREK
 Megtörtént  a  Kulturház  tűzfalának  statikai 
megerősítése.  A  munkákat  összekapcsolva 
felújítottuk  a  vizesblokkot,  a  könyvtári 
helyiséget és a tető egy részét.
 A  Nyugat-Dunántúli  Operatív  Program 
pályázatán 50%-os támogatást  nyertünk az 
Ág  utca  burkolatfelújítására.  A  közel  10 
milliós  munkát  októberben  tervezzük 
elvégezni.
 Több  településsel  együtt  nyertünk  a 
közösségi  közlekedés  fejlesztésére  kiírt 
pályázaton.  Ebből  a  József  A.  utcai 
buszmegállókban  autóbuszöböl  épül,  egy-
egy új buszvárót és szemétgyűjtő edényeket 
helyezünk el a Dózsa Gy. utcai, a Fő utcai és 
a József A. utcai buszmegállókban. A közel 
8  miiliós  programhoz  10,5%  önrészt  kell 
biztosítanunk.

HIRDETÉS

Kedves Levéliek!
 Örömmel  értesítjük  Önöket, 
hogy  Levélen,  a  Dózsa utcai  
Szalonban  új  fodrász 
munkatárs  kezdte  meg 
működését.
 A  fodrászatban  Tonomárné 
Stipkovits  Eszter fodrász,  a 
kozmetikában Sándorfi Anita 
kozmetikus  várja  nagy 
szeretettel  a  szépülni  vágyó 
Vendégeket.
 Változatlan  árakkal, 
rugalmas  nyitvatartással 
állunk  kedves  Vendégeink 
rendelkezésére.

Eszter és Anita
Impresszum:

Levéli Önkormányzat időszaki lapja
2008. III. negyedév

Felelős kiadó: Papp Zoltán polgármester
Szerkeszti a szerkesztőbizottság.

Megjelenik negyedévente 600 példányban az 
Önkormányzat saját terjesztésében.

Nyomda: Rikker Nyomda, Győr
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